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Đvod 

MalĨ Ebicykl 

 

Pod dojmem loŔsk®ho vele¼spŊġn®ho mal®ho Ebicyklu, 

kterĨ jsme s naġimi myġ§tky v poklidu absolvovali krajem 

Podyj², jsme se letos rozhodli uspoŚ§dat tuto tour ve 

vŊtġ²m stylu a pŚibrali do holpecu rodiny SmolkŢ a 

SolaŚ²kŢ. Napl§novali jsme si tentokr§te cestu kr§snĨm 

krajem Slov§cka, kolem doln²ho toku Śeky Moravy 

z Hodon²na pŚes Str§ģnici, Hrubou Vrbku, Vesel², 

Kunovice a Velehrad aģ k Foucaltovu kyvadlu v KvŊtn® 

zahradŊ v KromŊŚ²ģi. Ovġem poļas², ale zejm®na osud se 

letos rozhodli hr§t sp²ġe proti n§m, neģ s n§mi a tak uģ na 

sam®m poļ§tku musela vŊtġ² pŢlka SolaŚ²kŢ (tŚi z pŊti) 

zŢstat doma pŚemoģeni malĨmi, ale zato pŊknŊ z§keŚnĨmi 

bacily. V Hodon²nŊ jsme se pak sjeli v sobotu dopoledne 

2.7.2011 n§s zbylĨch deset expediļn²kŢ ï za dospŊl§ky 

tandem K§ja a J§ja, LudŊk a Karin Smolkovi a Marek 

SolaŚ²k a za myġiļky naġi Beruġka a JanŅ§nek, d§le 

Lucinka a Ad§mek Smolkovi a nejmladġ² ¼ļastn²k, 

pŊtiletĨ FilŅa SolaŚ²k. Vzhledem k pŚeh§Ŕk§m a velmi 

nepŚ²zniv® pŚedpovŊdi poļas² jsme se proz²ravŊ rozhodli 

spojit dvŊ prvn² etapy v jednu, minout Str§ģnici a dojet 

pŚes kopec VĨzkum aģ do Hrub® Vrbky. Zejm®na na 

mal®ho Fil²pka to byl dosti sluġnĨ vĨkon.   

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Atakov§n² st§tn² hranice Pop²jen² u skl®pkŢ v Plģ²ch VĨklopn²k s vĨbornĨmi ģeb²rky 

PŚ²pravy pŚed startem 

PŚ²jezd na m²sto ļinu 

Luka pod VĨzkumem Hrub§ Vrbka na obzoru MalĨ FilŅa v ļele pelotonu 
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DruhĨ den pak celĨ vydatnŊ proprġel a tak jsme program 

zredukovali toliko na pŊġ² vĨlet. Nejprve n§s kroky 

zavedly do velmi zaj²mav®ho pravoslavn®ho monastĨru 

otce Gorazda v Hrub® Vrbce, kde jsme mŊli moģnost 

porozpr§vŊt s velmi pŚ²jemnĨm vladykou vġech 

jihomoravskĨch diec®z² a d§le na kuģelovskĨ vŊtrnĨ mlĨn. 

Zde bych r§d vysekl hlubokou poklonu a podŊkov§n² 

jednak naġ² zlat® tetŊ Ajce a jej²mu pŚ²teli Martinovi 

Hal²ļkovi za nepl§novanŊ prodlouģenĨ azyl a za 

slov§ckou pohostinnost. Tak uplynul nejuplakanŊjġ² den, 

avġak nejvŊtġ² pohroma n§s teprve jeġtŊ ļekala. 

N§sleduj²c² den jsme vyjeli plni optimismu na dalġ² 

putov§n², ale na pl§novanĨ Velehrad jsme jiģ nedorazili. 

Nejprve n§s zdrģela nevolnost LuŅka Smolky a po 

prohl²dce leteck®ho muzea v Kunovic²ch jsme jako 

spr§vn² vyznavaļi pŚ²kopov® turistiky rozbili stany na 

divoko na bŚehu jednoho jezera. BŊhem veļera a noci se 

sice LudŊk z nevolnosti vykŚesal, zato vġak zaļali zl² 

bacilov® v²tŊzit a postupnŊ decimovat bŚ²ġka naġeho 

dŊtsk®ho osazenstva a to v n§sleduj²c²m poŚad²: Ad§mek, 

Honz²k a Lucinka. R§no jsme pak vyklidili m²sto noclehu 

a dopravili se toliko do Uhersk®ho HradiġtŊ, kde si naġi tŚi 

nemocn²ļci polehali na laviļky v parku a prospali 

prakticky celĨ den. Karinka Smolkov§, samarit§nka naġe, 

zŢstala s nimi a my, zbytek expedice jsme se jeġtŊ 

v rychlosti otoļili na VelehradŊ, kde pr§vŊ konļila 

CyrilometodŊjsk§ pouŠ. Ale vzhledem k tomu, ģe zejm®na 

Lucinļin stav se pŚ²liġ nelepġil, rozhodli jsme se s LuŅkem 

otoļit se na kole do Hodon²na pro auta a naġe letoġn² 

putov§n² pŚedļasnŊ ukonļit. DobrĨ horolezec se prĨ pozn§ 

podle toho, ģe spr§vnŊ zhodnot² sv® s²ly a moģnosti a otoļ² 

se na zp§teļn² cestu tŚebas jen 50 metrŢ pod vrcholem. 

Naġe expedice bojovala sice srdnatŊ, leļ nakonec v ¼terĨ 

veļer jsme pŚece jen hodili do ringu b²lĨ ruļn²k. A tak si 

snad si to silonov® lanko na FoucaltovŊ kyvadle v KvŊtn® 

zahradŊ pŚep§l²me napŚesrok. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Sv²ļky pŚ§n² v monastĨru svat®ho Gorazda 

Naġe mal® st²haļky v muzeu v Kunovic²ch 

Bivak u rybn²ka 

Jsou to pt§ci 

ġlechtiļny, 
dlouhĨ krk je 

dŊdiļnĨ. 

Kol²b§ je voda, 
jsou mokr®  

zespoda é 

Nemocn²ļci 

Ironwoman v Uhersk®m Hradiġti 

Velehrad plnĨ poutn²kŢ 
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Prolog ï nult§ etapa 

Sobota 9.7.2011 

(d®lka 57,00 km; max. rychlost 58,2 km/h; prŢmŊr 21,3 km/h) 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Je 9.7.2011, den jako stvoŚenĨ pro zah§jen² naġ² velk® spanil® j²zdy. Slunce sv²t², obloha 

vymeten§, jen po poledni se udŊlaly mr§ļky hezk®ho poļas². Beruġku, brebentilku naġi zlatou 

jsme r§no pŚedali naġ² babiļce v řeļkovic²ch a s Honz²ļkem, naġ²m myġ§ļkem, jsme vyjeli 

autem Modrouġkem s dvoukolem na stŚeġe na start naġeho prologu spanil® j²zdy na MakovskĨ 

prŢsmyk. Cestou sem jsme se stavili v Hrub® Vrbce vyzvednout naġi hodnou tetu Ajku a 

jej²ho hodn®ho pŚ²tele Martina, kteŚ² n§m doprav² naġeho Modrouġka zpŊt do Hodon²na a 

nav²c se postaraj² o naġeho ļiperku JanŅ§nka. V ¼terĨ s n²m pl§nuj² plaven² lod² do 

Moravsk®ho pravŊku. D²k moc! Nen² nad to m²t prima babiļku, tetu a skorostrĨļka.  

Bez jejich pomoci bychom 28. Roļn²k 

Ebicyklu mohli realizovat jen stŊģ².  

Naġe letoġn² cykloputov§n² tedy definitivnŊ 

zaļalo pŚ²mo na vrcholov® pr®mii, v 

prŢsmyku Velk® Karlovice ï Makov a odtud 

se odv²jelo v podstatŊ v protikladu 

s Ebikodexem, tedy t®mŊŚ vĨhradnŊ z kopce 

¼dol²m Śeky Kysucy aģ do Kysuck®ho 

Nov®ho Mesta. Od sochy partyz§na 

v prŢsmyku jsme vyj²ģdŊli asi v 16:30. 

Jako prvn² postupnĨ bod z§jmu jsme zvolili obec Vysok§ nad Kysucou, kde se na m²stn² 

radnici nach§z² pamŊtn² s²Ŕ posledn²ho mŊs²ļŔana Eugena Czernana, jedin®ho astronauta 

s ļeskoslovenskĨmi koŚeny, kterĨ se po MŊs²ci doopravdy proġel. PŚ²mo ve Vysok® bydlel, 

pokud v²m, jeho dŊdeļek Ġtefan ĻerŔan. Nicm®nŊ cel§ radnice byla pronajat§ svatebļanŢm a 

pamŊtn² s²Ŕ tud²ģ uzamļen§ a naprosto nedostupn§. Tak jsem se alespoŔ nechal 

vyfotografovat s kr§snou nevŊstou, kter§ chodila, podobnŊ jako Eugene Andrew Czernan po 

MŊs²ci, cel§ v b²l®m. A kdyģ k tomu vezmeme dorŢstaj²c² MŊs²c na nebi, byla z toho nakonec 

pamŊtn² svŊtniļka otev²raj²c² se vskutku skoro do nekoneļna.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

MakovskĨ 

prŢsmyk 

Jsme zde spr§vnŊ 

u mŊs²ļŔana 

Svatebn² ġaty  

v barvŊ skafandru 
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D§le jsme se zastavili ve vesnici Podvysok§, 

kde se nach§z² docela zaj²mav§ zvoniļka. Ale 

pŚestoģe jsme tam byli pŚesnŊ v 18 hodin, 

necinkla a necinkla. 

V okresn² Ļadci jsme si dali s J§jou dvŊ velk® 

zmrzky a kolem osm® potom dorazili na 

Kysuckou hvezd§reŔ v c²lov®m Kysuck®m 

Nov®m MŊstŊ. Bohuģel, toho ļasu byla 

zatvoren§, nicm®nŊ z²tra r§no si ji snad 

budeme moci prohl®dnout.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

No a potom uģ n§sledovalo srdeļn® uv²t§n² v m²stn² z§kladn² ġkole, kde se bylo moģn® po 

pern®m dni i vysprchovat. Po des§t® probŊhl zahajovac² briefing, slavnostn² pokŚik atd. Je 

moc hezk® se zase po roce se vġemi setkat a ujistit se, ģe na nikoho z n§s bŊhem naġich 

celoroļn²ch cyklovyj²ģdŊk naġl§pl autobus. Kolem pŢl dvan§ct® se na sv®m bujn®m zelen®m 

oŚi Peugeot a s demiģ·nem v²na v ruce objevil ve dveŚ²ch ġkoly jeġtŊ posledn², staronovĨ 

¼ļastn²k ï Jen²k Hollan. Zat²m se jeġtŊ v naġ² nocleģn² tŊlocviļnŊ sv²t² a to pro nŊj znamen§ 

pŚ²liġ mnoho svŊtla. Z n§s vġech je to asi nejvŊtġ² milovn²k temn®ho nebe a tak odjel nocovat 

pod hvŊzdy na nedalekou Kysuckou hvezd§reŔ.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Zvoniļka  

v Podvysokej 

Zmrzka v Ļadci Kysuck§ hvŊzd§ren a vĨhled od hvezd§rnŊ 

PŚ²jezd do 

nocleģn² ġkoly 

V kruhu  

EbicyklistŢ 
V oblouku 

EbicyklistŢ 


